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Primeur voor kapel: Julie en Matthias zorgen voor eerste 
officiële huwelijk dat niet in gemeentehuis wordt ingezegend

ben we dat kunnen verhinde-
ren”, zegt Van Den Haute nog. 
“Het is één van de mooiste en 
meest romantische plaatsjes in 
Zwalm. Vandaar dat we er ook 
voor gezorgd hebben dat hier of-
ficieel kan worden gehuwd. Als 
schepen van onder andere Erf-

goed was ik het jonge koppel heel 
dankbaar dat ik het huwelijk 
mocht voltrekken. Volgende 
week staat hier trouwens weer 
een huwelijk gepland. Wie de ka-
pel wil huren voor een evene-
ment of viering, kan contact op-
nemen met de gemeente.”  (dvp)

Schepen van Erfgoed Peter Van Den Haute had de eer het huwelijk van Julie 
Vandermeiren en Matthias Aelvoet in te zegenen.  ©  rr

De kapel van Wijlegem, een ge-
hucht in de Zwalmse deelge-
meente Sint-Denijs-Boekel, is één 
van de locaties waar sinds juni of-
ficieel huwen mogelijk is. “Het 
gemeentelijk reglement werd 
aangepast”, zegt schepen van 
Erfgoed Peter Van Den Haute 
(N-VA). “Het kadert in ons beleid 
om ons erfgoed opnieuw ten 
dienste van de bevolking te stel-
len. De beschermde kapel, met 
een geschiedenis die duizend jaar 
teruggaat in de tijd, is een aantal 
jaar geleden onder toenmalig mi-
nister-president Geert Bourgeois 
(N-VA) volledig gerestaureerd.”

“Het vorige gemeentebestuur 
wou ze verkopen. Gelukkig heb-

Julie Vandermeiren en 
 Matthias Aelvoet gaven el-
kaar zaterdag het jawoord 
in de kapel van Wijlegem. 
Het was het eerste officiële 
huwelijk in Zwalm dat niet 
in het gemeentehuis werd 
ingezegend.

ZWALM 

Man dood aangetroffen in 
bestelwagen op parking E17

Omstreeks 10 uur werden de 
hulpdiensten verwittigd, maar 
bij aankomst bleek alle hulp te 
laat. Het labo en de wetsdokter 
werden erbij gehaald, maar 
hoogstwaarschijnlijk gaat het 
om een natuurlijke dood. Omdat 
het incident op de parking ge-
beurde, was er geen verkeershin-
der op de E17. Slechts een klein 
deel van de snelwegparking werd 
tijdelijk afgesloten.  (pvs)

Gisteren werd op de snel-
wegparking in Kalken in de 
richting van Antwerpen een 
Poolse man dood aangetrof-
fen in zijn bestelwagen. Hij 
stierf vermoedelijk een na-
tuurlijke dood.

LAArne 

Imog haalt deze week 
huisvuil vroeger op

“We staan aan het begin van een 
hittegolf. Werken bij die tempe-
raturen is niet evident”, klinkt 
het bij Imog. “Om onze afvalop-
halers te beschermen, willen we 
ervoor zorgen dat ze niet op het 
heetste moment van de dag moe-
ten werken. Daarom vervroegen 
we de ophaalrondes. Op die ma-
nier kan Imog de ophaling blij-
ven garanderen. We zorgen er 
ook voor dat het vuilnis op tijd 
weggehaald wordt zodat eventu-
ele geurtjes door de warmte geen 
kans krijgen.” 

Imog raadt de inwoners aan om 
alle restafval, pmd, papier en kar-
ton al de avond voor de ophaling 
buiten te zetten. Ook de ophaling 
van de tuinafvalbakken start al 
om  6 uur ’s ochtends.  (kvo) 

Afvalintercommunale Imog 
begint vanaf morgen tot en 
met vrijdag al om 6 uur met 
de ophaling van huisafval. 

KruiseM 

Van de 152 gecontroleerde voertui-
gen reed dus twintig procent te 
snel. Er werd een topsnelheid van 
80 kilometer per uur gemeten ter-
wijl de maximumsnelheid 50 is. In 
het verlengde van de Ommegang-
straat, in de Zandstraat, ging meer 
dan 10 procent over toegelaten 70 
per uur. Bij de 118 gecontroleerde 
voertuigen werd een topsnelheid 
van 99 kilometer per uur gemeten. 
In de Berchemsesteenweg (N36) ne-
geerde 17,4 procent van de gecon-
troleerde wagens de zone 70. De 
hoogst gemeten snelheid bedroeg 
er 108 per uur.  In de eerste week 
van augustus werden met de be-
mande camera ongeveer 2.900 
voertuigen gecontroleerd. 303 be-
stuurders reden te snel. De hoogste 
topsnelheid werd gemeten in de zo-
ne 90 van de Ninoofsesteenweg 
(N48): 112 kilometer per uur.  (fdv)

Een op vijf bestuurders 
in Ommegangstraat 
negeert zone 50

Afgelopen zaterdag heeft de 
verkeerspolitie van Ronse in 
de Ommegangstraat 31 be-
stuurders betrapt die te 
hard reden.

ronse 

De fel verjongde sportclub telt af 
naar de wielerhoogdagen, nu za-
terdag en volgende dinsdag. Nog 
vóór de hype van het vrouwen-
wielrennen begrepen ze in Heus-
den al dat ze ook de dames in 
beeld moesten brengen. “We zijn 
fier dat we bij de dames-elite top-
pers aan de start krijgen, met 
Mieke Docx van Lotto-Soudal en 
met Belgisch kampioen en ex-
kampioen Kim De Baat en Jesse 
Vandenbulcke”, zegt Fred Ha-
merlinck bij een broodje en een 
Haeseveld in de gelijknamige 
brouwerij. 

Hamerlinck is voorzitter van 
Klaver 7 én de kleinzoon van Don 
Fredo, de allereerste winnaar van 
de legendarische koers in 1929. 
Fred senior opende na zijn wie-
lercarrière in Wondelgem een ca-
fé met dezelfde naam dat nog al-
tijd bestaat.

Hoogmis
De hoogmis van de heren is voor 
volgende dinsdag. “Van schitte-
rend zomerweer zijn we nu al 
verzekerd”, zegt Hamerlinck la-
chend. Hij hoopt opnieuw op 
25.000 toeschouwers rond het 
nieuwe parcours.  “We hebben in 
de lange coronapauze een aantal 
dingen herdacht. De grote wijzi-
ging is dat de aankomst niet lan-
ger in de propvolle Tramstraat 

ligt, maar dat er nog een stevig 
tandje moet worden bijgestoken 
tot aan Heusdenkerk. Die paar 
honderd meter zorgen voor een 
brede boulevard, ideaal voor een 
koninginnesprint, waarvan veel 
fans zullen genieten.”
In het parcours is ook de heraan-
gelegde Wellingstraat – inclusief 
kasseitjes – opgenomen. “Dat is 

bijna terug naar het origineel, 
want in de beginjaren van Heus-
denkoers, 93 jaar geleden, pas-
seerde de koers daar ook al. We 
kregen vooral positieve reacties 
op die vernieuwing”, zegt 
 Hamerlinck.

Naar jaarlijkse gewoonte heeft 
hij het deelnemersveld vakkun-
dig in beeld gebracht in een over-
zichtelijke PowerPoint. “Ik re-
ken zeker op 175 renners, maar 
er wordt nog elke dag onderhan-
deld. We hebben teams uit Cana-
da, Ierland, Nieuw-Zeeland, Ve-
nezuela en zelfs de kampioen 
van Zuid-Korea, wiens naam ik je 
ga onthouden. Uit eigen land zeg-
den Edward Theuns, Brent Van 

Moer én Lawrence en Oliver Nae-
sen al toe. Van de mannen van Hi-
laire Van der Schueren verwacht 
ik vandaag nieuws.”

Livestream op groot scherm
Nog nieuw is dat Heusdenkoers 
voor het eerst een motor met ca-
mera in de koers heeft, waardoor 
er een livestream komt op groot 
scherm aan de kerk. “Daar heb-
ben we ook voor het eerst een HK-
café dat we zelf beheren, zonder 
concurrentie te zijn voor de hore-
ca”, zegt Hamerlinck. “Inkom-
sten genereren blijft belangrijk, 
al mogen we na twee jaar koers-
pauze niet klagen over interesse 
van sponsors.”

Klaver 7 is klaar voor Heusdenkoers: 
“We keren terug naar het origineel”

Een feestje voor en een feest-
je na, daar houden ze van bij 
Sportclub Klaver 7. Ook van 
de persvoorstelling van de 
eerste Heusdenkoers in drie 
jaar maakten ze naar goede 
gewoonte een feest waarop 
iedereen welkom was.

FreD HAMerLinCK
Voorzitter KlaVer 7

“We kregen vooral 
positieve reacties op 
het nieuwe parcours”

De smalle Tramstraat is niet langer het begin van de ultieme sprint in de nieuwe Heusdenkoers.  © ghl

DesteLbergen 
geert HerMAn

De kapel van Wijlegem werd in 2016 
volledig gerestaureerd.  © dvp

peter vAn Den HAute
schepen Van erfgoed

“Het vorige 
gemeentebestuur wou 
de kapel nog verkopen. 
Gelukkig hebben we dat 
kunnen verhinderen. 
Het is één van de 
mooiste en meest 
romantische plaatsjes 
in Zwalm”
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Een houten plaat is maar een houten 
plaat, zou u denken. Maar echte circula-
riteit is zelfs v oor een miljardengroep als 
Unilin een traject van jaren. Van koorts-
achtig zoeken naar biolijm tot werken 
met slimme infraroodcamera’s en een cir-
cuit opzetten om afval op te halen. ‘We 
hebben nog werk voor de boeg.’

E en vrachtwagen stort zijn lading uit op de 
site van Bospan in Wielsbeke. Dat is een 
van de fabrieken waar Unilin spaanpla-
ten maakt. Dagelijks komen hier honderd 
zulke vrachtwagens toe, volgeladen met 
houtafval. Planken waar de nagels nog in-
zitten. Afgebroken balken. Oude palletten. 
Metershoog opgehoopt.

Het afval komt van containerparken, 
bouwwerven of rechtstreeks van de indus-
trie: houtresten van meubelfabrikanten of 
afgedankte platen met productiefouten. 
Met een hamermolen wordt het afval ge-
broken tot stukken van maximaal tien cen-
timeter. Die stukken gaan vervolgens naar 
het paradepaardje van Bospan: een grote 
hal met een immense installatie om het 
hout te sorteren en te reinigen.

Unilin investeerde sinds 2014 40 miljoen in 
die installatie, de meest geavanceerde in 
de sector. ‘Elk onderdeel is speciaal voor 
ons ontwikkeld’, zegt Geert Coudenys, R&D 
manager bij Unilin Panels. Zeefmachines 

halen de steentjes uit het hout, magneten 
het metaal en windzifters het plastic. Met 
infraroodcamera’s wordt gespeurd naar 
andere onzuiverheden. ‘Die optische sys-
temen zijn getraind met artificiële intelli-
gentie. Ze worden steeds beter.’

Zowat 8 à 10 procent aan gewicht wordt 
uit het afval verwijderd, voor het klaar-
gemaakt wordt als een nieuwe grondstof 
voor spaanplaten. Een cruciaal proces om 
ook minder kwalitatief afval te recycleren. 
‘We kunnen het ons niet permitteren dat 
er ergens nog een nagel of een steentje in-
zit’, zegt Coudenys. ‘Als een keukenbouwer 
dat door zijn machine haalt, is die kapot.’

Door steeds grondiger te sorteren en te 
reinigen slaagt Unilin erin zijn spaanpla-
ten uit 90 procent houtafval te maken, 
het dubbele van wat de sector gemiddeld 
haalt. Een belangrijke stap maar nog niet 
genoeg, beseft Veronique Hoflack, die 
aan het hoofd staat van de divisie Panels 
bij Unilin. ‘We hebben nog werk voor de 
boeg.’

‘Door de oorlog en de dreigende reces-
sie, de energiebevoorrading en de koop-
krachtdiscussie is de klimaatopwarming bij 
velen misschien niet top of mind’, zegt ze. 
‘Maar de realiteit zal ons dwingen het op 
de agenda te houden.’

‘De overstromingen in Wallonië vorig jaar 
deden me echt beseffen: we moeten een 
versnelling hoger schakelen. We hebben 
een fabriek in Vielsalm. Een van onze me-
dewerkers is zijn huis verloren. De klimaat-
opwarming is vaak abstract, maar toen 
kwam ze echt dichtbij.’

Wat gelukt is voor de spaanplaten, wil Uni-
lin ook doen voor zijn andere producten. 
Vorig jaar brak Hoflack bij experimenten 
met een snelkookpan in haar keuken de 
code om mdf-platen te recycleren, een we-
reldprimeur. Tot nu toe werd afgedankte 
mdf opgestookt, omdat er geen procedé 
was om het materiaal te recycleren. ‘Daar 
werd twintig jaar naar gezocht.’
‘In een pilootproject recycleren we dit jaar 
een kleine 10.000 ton’, zegt ze. ‘Volgend 
jaar moet dat maal tien, goed voor een in-
vestering van 10 miljoen euro.’ Tegen 2030 
moeten de mdf-platen en hdf-platen (die 
ook de basis zijn voor laminaat) voor een 
kwart uit gerecycleerde houtvezels be-
staan, wat de CO₂ -uitstoot met 380.000 
ton vermindert.

Een volgende stap is om tegen 2025 een 
100 procent biogebaseerde plaat te ma-
ken. ‘Daarvoor moeten we de chemische 
lijm vervangen door biolijm’, zegt Coude-
nys. ‘Vandaag zijn er zowat twintig pistes 
om die te maken, denk aan lijm op basis 
van koolzaad. In onze lijmfabriek in Gent 



werken we met drie veelbelovende daar-
van.’ Hij lacht even. ‘Maar meer details kan 
ik daar nog niet over geven.’

Zoveel mogelijk werken op basis van af-
gedankt materiaal en het zo lang mogelijk 
uitstellen producten naar de verbrandings-
oven te sturen dwingt het 14-koppig team 
van Coudenys tot innovaties. ‘Behalve 
onze houten platen maken we bij Unilin 
ook isolatie. Die is gemaakt van pir, een 
hard kunststof schuim (polyisocyanuraat). 
Die na gebruik opnieuw tot op molecu-
lair afbreken om er nieuwe isolatie van 
te maken lukt nog niet. Daarvoor mikken 
we op 2030. Maar we zijn er in een onder-
zoeksproject wel al in geslaagd met de pir 
nieuwe waterbestendige platen te maken. 
Daar doen we semi-industriële tests mee.’
Maar innovatie is niet genoeg om de cir-
kel rond te maken. ‘Als we op industriële 
schaal willen recycleren, moeten we het 
materiaal dat we op de markt brengen aan 
het einde van zijn levenscyclus opnieuw bij 
ons krijgen’, zegt Alexander Kint, business-
manager wood. Alle platen in keukens, 
badkamers en laminaatvloeren zullen ooit 
weer afgebroken en weggegooid worden. 
‘Daar zit een enorm potentieel. Hoe krij-
gen we dat terug bij ons? Dat is een uit-
daging voor de hele sector, en niet alleen 
voor de onze.’

Samen met klanten zet Unilin terugname-
programma’s op, zo dicht mogelijk bij de 
bron. In Nederland is er sinds dit jaar Wood 
Loop, waarbij meubelmakers via een app 
kratten kunnen aanvragen om hun snij- en 
zaagafval in te gooien. Is de krat vol, dan 
geven ze dat aan in de app. ‘Omdat het om 

veel kleine volumes gaat, kunnen we dat 
logistiek toch optimaliseren’, zegt Kint.

Met de Zuid-West-Vlaamse intercommu-
nale IMOG is een project opgestart om in 
het containerpark niet alle hout op één 
hoop te gooien, maar mdf en ander hout-
afval te scheiden. ‘Door dat ter plaatse te 
doen, creëren we monostromen die veel 
makkelijker te recycleren zijn.’

Er zijn ook samenwerkingen met afval-
verwerkers zoals Renewi en Suez (Veolia). 
‘Normaal gaat 40 procent van het hout-
afval naar recyclage en wordt 60 pro-
cent verbrand. Door in te zetten op beter 
voorsorteren, kunnen we het percentage 
van recyclage nog optrekken. Samen met 
afvalverwerker Bardoel halen we bijvoor-
beeld 80 procent.’

Wat na meerdere cycli van hergebruik echt 
niet meer recycleerbaar is, gaat bij Unilin 
naar twee biomassacentrales. Die baat de 
groep samen met Aspiravi uit op de West-
Vlaamse sites van Oostrozebeke en Wiels-
beke. De groep denkt aan een gelijkaardige 
installatie in Vielsalm, daarvoor wordt 100 
miljoen euro vrijgehouden.

‘De politiek heeft nu misschien andere 
prioriteiten, maar in de bouw begrijpt ie-
dereen dat het menens is met de klimaat-
opwarming’, zegt Hoflack. ‘Vergroenen is 
tegelijk ook een opportuniteit. We mer-
ken dat bij ons personeel. Een paar keer 
per jaar is er een meet-and-greet met alle 
nieuwe mensen en de CEO. De helft van de 
vragen daar gaat over duurzaamheid.’ 

PROFIEL UNILIN

Opgericht in 1960, sinds 2005 onderdeel 
van het Amerikaanse Mohawk Industries.
Fabrikant van houten platen, vloeren (on-
der meer van het merk Quick-Step) en iso-
latie.
8.300 werknemers, van wie 3.800 in Bel-
gië.
Meer dan 30 fabrieken wereldwijd.
In 2021 boekte Unilin een record¬omzet 
van 2,7 miljard euro (+21%) en een be-
drijfswinst van 481 miljoen (+51%).

Stephanie De Smedt
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Imog standpunt
Imog moet (zoals het tot nu toe ook deed) er alles aan doen 
om de gezondheidsimpact en milieu impact zo laag moge-
lijk te houden. Zeker altijd lager dan de geldende regelge-
vingen. Tot nu toe is Imog hier steeds in geslaagd.

We moeten er met zijn allen maatschappelijk alles aan 
doen zodat stortplaatsen overbodig worden. De beleidsver-
antwoordelijken, de directie en de managers op vandaag en 
in het verleden, nemen en namen hiertoe alle beslissingen. 
Dit alles op een zo maximaal open en transparante manier.

De stortplaatsactiviteiten dienen overeenkomstig de meest 
recente omgevingsvergunning vóór 2031 beëindigd te zijn.
Imog plant evenwel de laatste aanvoer naar de stortplaats 
ten laatste in 2029. Imog zal ook geen nieuwe stortactivitei-
ten ontwikkelen.

Over de insteken uit de reportage kunnen we zeggen dat we 
hiermee volkomen instemmen. (vb Walter Mondt, Voorzit-
ter Vlaamse bodemsaneringsdeskundigen is tot zijn pensi-
oen altijd de stortplaatsdeskundige van Imog geweest. Zijn 
raadgevingen, meer dan 30 jaar, hebben we steeds opge-
volgd.

Dit geldt ook voor de insteken over Nik Van Larebeke die 
met de dioxinecommissie van professor Baeyens in de jaren 
90 van vorige eeuw inspecteerde.

Toch vinden we vanuit de directie van Imog dat er door dit 
programma een negatieve stemming is gecreëerd rondom 
de problematiek van de stortplaatsen.

PERSBERICHT 
////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////// 

Mechelen / 01 09 2022 

OVAM reageert op Pano “Vlaanderen vervuild” 
 
Gisteren kon Vlaanderen in Pano op één zien dat onze regio ten gevolge van ons rijk industrieel 
verleden een zéér hoog aantal potentieel verontreinigde gronden heeft, ongeveer 85.000 in 
totaal. OVAM wenst met dit bericht enkele van haar reacties aan de Pano-redactie, die in de 
uitzending niet aan bod zijn gekomen, te publiceren. 

Vlaanderen realiseerde al heel wat op het vlak van bodembeheer en bodemsanering. In 1996, 
stelde de Vlaamse Regering als doel om 150 jaar historische bodemverontreiniging in kaart te 
brengen en waar nodig de sanering uit te voeren of op te starten tegen uiterlijk 2036. 

Sinds 2018 is deze kaart helemaal klaar en staat ze online. Meer zelfs in 2019 voerden we met 
https://degrotegrondvraag.be een brede, open publiekscampagne om iedereen op te roepen om 
de status van zijn of haar grond te gaan checken. Deze week nog publiceerden we transparant 
een kaart met alle historische stortplaatsen die ons gewest helaas- rijk is 
https://ovam.vlaanderen.be/overzicht-stortplaatsen. Iedereen kan deze gegevens checken.  

Klopt, we hebben nog een hele weg af te leggen voor we onze 2036-doelstelling halen, maar het 
team bij OVAM werkt al jaren met hart en ziel aan de bodemkwaliteit en ondertussen heeft 56% 
van alle risicogronden inmiddels wel al een eerste onderzoek gehad (waaronder de meest 
prioritaire). Van de naar schatting 11.000 tot 12.500 bodemsaneringsprojecten die nodig zullen 
zijn, is ongeveer de helft opgestart en zijn er al  4.445 afgerond. Eind 2021 had de OVAM maar 
liefst 871 ambtshalve dossiers (dossiers waarin we zelf onderzoeken en/of saneren omdat de 
saneringsplichtige geen schuld treft of verzuimt op te treden) in behandeling. 

Wij kunnen als overheidsorganisatie die dagelijks geconfronteerd wordt met bodemproblemen 
waar burgers mee worstelen, zeker begrip opbrengen voor de frustraties voor de soms lange 
doorlooptijd van een onderzoeks- en saneringstraject.  

Gemiddeld duurt zo’n traject al gauw twee à drie jaar, soms langer. Aanmanen opdat het 
“vervuiler betaalt” principe toegepast wordt, waar nodig zelf openbare aanbestedingen lanceren, 
onderhandelingen voeren, juridische bezwaren of procedures die aangespannen worden door 
saneringsplichtigen, de beoordelingen van rapporten, openbare onderzoeken, … Het zijn allemaal 
stappen die tijd vergen. Maar tegelijk garanderen ze dat ieders rechten gerespecteerd worden, 
iedereen gehoord wordt, en dat we kunnen bogen op correcte meetresultaten en de meest 
recente wetenschappelijk inzichten. De aanpak van de stortplaats in Woumen is daar geen 
uitzondering op.  

De OVAM heeft zeker en vast oor voor de kritieken op de processen en werkwijzen van het 
bodembeheer. Alles kan beter en waar nodig moeten we aanpassingen aanbrengen. Maar we 
mogen het kind niet met het badwater weg gooien. Europa werkt nu pas aan een kader voor 
bodemsanering, iets wat wij in Vlaanderen al meer dan 20 jaar hebben. En ze halen daarvoor de 
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Afvalhout wordt steeds vaker opgestookt als 
een alternatief voor gas. Unilin, de grootste 
industriële houtverwerker van ons land, raakt 
almaar moeilijker aan grondstoffen om spaan-
platen te maken voor keukens en meubels. 
‘Het wordt straks onbetaalbaar of gewoonweg 
onbeschikbaar.’

De West-Vlaamse groep Unilin recycleert jaar-
lijks zowat 900.000 ton afvalhout om spaanpla-
ten van te maken. Door de energiecrisis staat 
de toevoer van dat afvalhout onder druk.

In een poging alternatieven te vinden voor Rus-
sisch gas wordt overal in West-Europa steeds 
meer hout opgestookt in biomassacentrales 
en pelletkachels. Zeker in Duitsland, waar don-
derdag de alarmfase voor de gasbevoorrading 
werd afgekondigd. ‘De situatie escaleert’, zegt 
woordvoerder Sander Laridon. ‘De kans be-
staat dat recycleerbaar hout komende winter 
onbetaalbaar wordt of gewoonweg niet meer 
beschikbaar is.’

Unilin maakt zijn spaanplaten voor 90 procent 
van afvalhout (van bouwwerven of container-
parken) en voor 10 procent van herwonnen 
hout (resthout van bijvoorbeeld bermonder-
houd langs de autostrade dat te klein is om iets 
anders mee te doen). Voor de productie van 
mdf, een harder plaatmateriaal dat gemaakt 
wordt van samengeperste houtvezels, gebruikt 
de groep 100 procent resthout.

Al dat hout komt uit een straal van 400 kilo-
meter rond de West-Vlaamse fabrieken van  

Unilin. In Vlaanderen is het verboden hout dat 
geschikt is als grondstof voor de industrie te ge-
bruiken als biomassa. ‘Als een biomassacentra-
le hier hout wil gebruiken, moet die aantonen 
dat het om niet-recycleerbaar hout gaat’, zegt 
Julien Blondeau, professor warmtetechnologie 
aan de VUB.

Dat is het cascadeprincipe: je gebruikt het ma-
teriaal waar het de meeste toegevoegde waar-
de heeft.’ Timmerhout gebruik je voor houtske-
letbouw en niet voor spaanplaten. Wat voor 
platen kan dienen, gebruik je niet voor energie.

De essentie
Unilin vreest komende winter tekorten aan af-
valhout om houtplaten mee te maken.
Door de stijgende energieprijzen is biomassa, 
dus ook hout, enorm aantrekkelijk.
Voor de klimaatambities is het geen goede zaak 
dat recycleerbaar hout wordt verbrand. Hoe 
langer hout gebruikt wordt, hoe langer de CO2 
erin wordt opgeslagen.
Geen controle
Maar de implementatie van dat materialende-
creet blijft vaak achterwege, klaagt Unilin aan. 
‘In België wordt jaarlijks 1,2 miljoen ton afval-
hout geproduceerd’, zegt Alexander Kint, busi-
nessmanager wood. ‘Zowat 40 procent wordt 
hergebruikt voor nieuw materiaal en 60 pro-
cent wordt verbrand in biomassacentrales. Die 
percentages kunnen nog beter door goed voor 
te sorteren. Maar waarom zou je daar moeite 
in steken als biomassacentrales door de hogere 
energieprijzen meer geld kunnen bieden? Dat 
zien we nu gebeuren.’

Bovendien bestaat de Vlaamse regelgeving niet 
in andere regio’s. Niet in Brussel of Wallonië, 
maar ook niet in andere Europese landen. Het 
gevolg: steeds grotere hoeveelheden afvalhout 
‘lekken’ weg. ‘En daar is geen controle op’, zegt 
Blondeau.

Houtrush
De houtrush heeft grote gevolgen. Sinds het uit-
breken van de oorlog in Oekraïne is de prijs van 
afvalhout maal 2,5 gegaan. Herwonnen hout 
is in twee jaar drie keer duurder geworden, 
afvalpakketten uit zagerijen vier keer. Overal 
in Europa is het vechten voor elke spaander. 
Bosnië en Herzegovina kondigde woensdag een 
exportverbod af op timmerhout en houtafval.

Verschillende spelers in Duitsland en Italië, 
twee grote markten voor houten plaatmate-
riaal, hebben in het eerste kwartaal langdurig 
stilgelegen.

SANDER LARIDON
WOORDVOERDER UNILIN
‘Verschillende spelers in Duitsland en Italië, 
twee grote markten voor houten plaatmateri-
aal, hebben in het eerste kwartaal lang stilgele-
gen’, zegt Laridon. Unilin kwam de winter goed 
door, omdat het vorig jaar genoeg voorraden 
had opgebouwd. Maar voor de komende win-
ter houdt het bedrijf zijn hart vast.

‘In de hele keten zijn de voorraden de afgelopen 
maanden leeggetrokken’, klinkt het. Bovendien 
wordt her en der geïnvesteerd in het opstarten 
van nieuwe biomassacentrales. In Vlaanderen 
startte onlangs BEE in Gent op en eind dit jaar 
wordt in Doel E-Wood opgeleverd, dat 180.000 
ton houtafval per jaar wil verbranden.

Klimaatuitdaging
‘Het cascadeprincipe staat onder zware druk’, 
zegt Veronique Hoflack, die bij Unilin de divi-
sie Panels leidt, goed voor negen fabrieken en 
1.200 werknemers. ‘Door de energiecrisis lijken 
velen de klimaatuitdaging te vergeten. Steen-
koolcentrales worden opgeschaald, hout wordt 
verbrand in plaats van het eerst te gebruiken als 
grondstof. We staan voor het moment van de 
waarheid: gaan we verder op het circulaire pad 
of niet?’

‘Het is een belangrijk debat’, zegt Blondeau. 
‘Biomassa staat in Europa voor meer dan de 
helft van hernieuwbare energie. Meer dan zon 
en wind. Hout is daar een belangrijk deel van. 
Als we de CO2-uitstoot willen terugdringen, is 
het cruciaal de CO2 die een boom opslaat bij de 
groei zo lang mogelijk daar te houden.’ Een kilo 
hout verbranden stoot 1,25 kilo CO2 uit, wat 
meer is dan steenkool of aardgas.

Bij een beter beleid hoeft er geen spannings-
veld te zijn, gelooft Blondeau. ‘Er is voldoende 
biomassa beschikbaar. Het komt erop aan de 
afvalstromen beter te beheren. In de plaats van 
recycleerbaar hout op te stoken kiezen we be-
ter voor andere bronnen van biomassa.’
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Download nu  
gratis DS Nieuws

De nieuwsapp van  
De Standaard is jouw  
rode draad door de zomer.
•  Het weekmenu: elke week inspirerende 

recepten, aangepast aan het seizoen

•  Leerstoel strandstoel: Moeten we 
onze huizen wit verven, zoals de Grieken 
doen? Waarom traant een wijnglas? Onze 
wetenschaps redactie zoekt het antwoord 
op deze wonderlijke vragen

•  De kunst van mijn leven: onze lezers 
delen het boek, album, film of kunstwerk 
dat hen tot tranen toe beroert

het kabinet-Demir.
Fost Plus heeft een plan klaar 

waarin het behalve de regierol  ook 
een verdere uitbreiding van ‘De 
Click’ voorstelt. Die app maakt het 
voor burgers mogelijk om zwerf-
vuil te scannen in ruil voor een be-
loning. Het doel is ‘een  duurzame 
gedragsverandering te creëren 
 inzake zwerfvuil’, aldus Fost Plus. 

Volgens de vzw groeit de groep 
gebruikers en het aantal opgeraap-
te of vermeden stukken afval ge-
staag. Maar in Antwerpen is er kri-
tiek. ‘De Click heeft nog niet geleid 
tot een significante daling van 
 onze zwerfvuilcijfers’, zegt het ka-
binet van schepen voor Stadson-
derhoud Els van Doesburg (N-VA). 
Een grondige evaluatie volgt nog.

Ook werkt Fost Plus aan een 
 systeem van  QR-codes voor indivi-
duele drankverpakkingen.   

Stijn Cools
Christoph Meeussen

Toekomst Mooimakers 
staat op de helling

Met Mooimakers bestaat er al 
sinds 2016 een initiatief dat met ge-
richte acties de strijd tegen zwerf-
vuil aanbindt in Vlaanderen. Daar-
voor werkt de Vlaamse afvalstof-
fenmaatschappij Ovam samen 
met de Vereniging van Vlaamse 
Steden en Gemeenten (VVSG) en 
Fost Plus. Eind dit jaar loopt deze 
overeenkomst af. Zowel de VVSG 
als Vlaams minister van Omgeving 
Zuhal Demir (N-VA) dringt aan op 
een verlenging met een jaar.

Maar die is voorlopig niet in de 
maak. Dat blijkt uit interne docu-
menten die De Standaard heeft 
kunnen inkijken. Fost Plus, een 
vzw die onder meer bedrijven 
 verenigt die verpakte producten op 
de markt brengt, trapt op de rem. 
Dat gebeurt in het kader van het 
uit tekenen van een nieuw beleid 
over zwerfvuil. Fost Plus ziet daar 
voor zichzelf een regisserende rol 
weggelegd (zie pagina 1). Maar daar 
is nog niets over beslist. Wel staat 
vast dat het bedrijfsleven mee zal 
moeten betalen voor het opruimen 
van zwerfvuil.

 Fost Plus vraagt duidelijkheid. 
‘Wij willen zicht hebben op het vol-
ledige plaatje en voor een integrale 
aanpak kiezen, waarbij niet alleen 
kosten betaald worden maar ook 
doelgerichte actie ondernomen 
wordt’, laat het aan De Standaard 
weten. ‘Ongeacht de constellatie is 
het zeker de bedoeling om verder te 
kapitaliseren op alle kennis en 
 expertise die binnen Mooimakers 
vergaard is’, wordt nog beloofd.

Geen pasmunt
Dat er voorlopig niet wordt inge-
gaan op de vraag tot verlenging ziet 
de Bond Beter Leefmilieu als een 
pressiemiddel. ‘Omdat de indus-
trie haar zin niet krijgt’, zegt  Tycho 
Van Hauwaert. De VVSG komt op 
haar beurt met een waarschuwing. 
‘De verlenging van Mooimakers 
mag geen pasmunt zijn’, zegt 
woordvoerster Nathalie Debast.

Ook het kabinet-Demir is  niet 
gediend van deze gang van zaken. 

‘Fost Plus maakt een koppeling 
tussen deze verlenging en andere 
aspecten, zoals het samenwer-
kingsakkoord (over zwerfvuil, red.) 
en een digitaal systeem voor inza-
meling. Dat onze minister van der-
gelijke koppelingen geen fan is, is 
de evidentie zelve.’

‘Onze minister laat zich voor 
eventuele beleidskeuzes in ieder 
geval niet leiden door specifieke 
belangen van sectoren, maar door 
het algemeen belang’, benadrukt 

Fost Plus heeft een eigen plan tegen zwerfvuil. © Jimmy Kets

Lokale overheden en het kabinet-Demir willen graag 
een bestaand initiatief tegen zwerfvuil, Mooimakers, verlengen. 
Het bedrijfsleven staat op de rem.

zwerfvuil 

‘Demir laat zich voor 
eventuele beleids -
keuzes niet leiden 
door specifieke 
belangen van 
sectoren, maar door 
het algemeen belang’
Kabinet-Demir 

WHO vraagt wisselende 
seksuele contacten te beperken

zes voor jezelf en anderen’, zegt 
 directeur-generaal Tedros Adha-
nom Ghebreyesus. ‘Dat betekent 
op dit moment ook dat mannen die 
seks hebben met mannen het aan-
tal sekspartners beperken, seks 
met nieuwe partners heroverwe-
gen en contactgegevens uitwisse-
len voor opvolging, indien nodig.’

Homomannen zijn vandaag de 
groep die het ergst wordt getroffen 
door de apenpokken. De WHO 
waarschuwt voor hun stigmatise-
ring en roept overheden op om hen 
te betrekken bij het indijken van 
het virus. (mec)

u Blz. 26 Opinie

Er zijn al meer dan 
18.000 gevallen van apenpokken 
aan de Wereldgezondheidsorgani-
satie (WHO) gemeld, waarvan de 
grote meerderheid vanuit Europa. 
Zo’n 10 procent moet in het zieken-
huis worden opgenomen, meldde 
de WHO. In ons land zijn er volgens 
gezondheidsinstituut Sciensano 
393 bevestigde gevallen. Zeker 
15 patiënten moesten worden op-
genomen in het ziekenhuis. 

De internationale uitbraak van 
apenpokken kan volgens de WHO 
nog altijd worden ingedijkt. Om 
het besmettingsrisico naar bene-
den te krijgen, doet ze een opmer-
kelijke oproep. ‘Maak veilige keu-

Apenpokken

Earth Overshoot 
Day valt weer 
vroeger

Vandaag  is het 
Earth Over shoot Day, de sym-
bolische datum waarop de 
mens alle natuurlijke hulp-
bronnen heeft opgebruikt die 
de aarde in een jaar kan produ-
ceren. De dag valt vroeger dan 
vorig jaar. ‘We moeten drin-
gend structurele maatregelen 
nemen om onze voetafdruk 
 terug te dringen’, zegt het 
Wereld natuurfonds (WWF). 

Voor België viel de ‘over -
shootdatum’ zelfs al op 
26 maart. Als de hele wereld 
zou leven als wij, dan hadden 
we meer dan vier aardes nodig, 
stelt het WWF. (blg)

voetAfdruk
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De maffe markiesSuske en WiskeOplossingen puzzels (08/08)OPLOSSINGEN 09-08-22
Kruiswoord
T W B I D D E N

M O N S N I S O P
E U B A C K H A N D
R E R T U S

I N R O E P E N T L
A A I N V R O O S
I N T A C T N P

Cryptogram
K N O T S S D

O W N T R E K O S
P L A N T E R I P
T R B O N I P T
O P T I E P O P I
C E R E A R N O
H A L D E U R A D
T N IJ S L A A G

Zweedse puzzel

Wedstrijdwoordzoeker
Wedstrijdsudoku

T E D I D P
H Y P E A A N G R O E I
P A R I A G E I S E R

M E P K R O O S T N A
T A S O P E N R A
J M T V D I R E C T

B E D E L E R K A N O
O T R E K M O L M

H O M S S L A P L I
P I E P S T E M T E N

G E N I E E M B A R G O
L A K K E N T S A A R

6 3 2 9 5 8 7 4 1
1 9 4 2 7 3 6 5 8
5 8 7 4 6 1 2 3 9
7 4 3 6 8 5 1 9 2
2 6 1 7 4 9 3 8 5
9 5 8 3 1 2 4 7 6
4 2 5 1 9 7 8 6 3
3 7 9 8 2 6 5 1 4
8 1 6 5 3 4 9 2 7

Sudoku

7 5 2 3 9 8 4 6 1
3 6 1 7 5 4 9 2 8
4 8 9 1 2 6 7 3 5
2 4 8 9 1 7 3 5 6
5 7 3 8 6 2 1 4 9
1 9 6 4 3 5 2 8 7
6 1 4 5 7 3 8 9 2
9 3 5 2 8 1 6 7 4
8 2 7 6 4 9 5 1 3

Sudoku

9 8 3 4 2 1 5 6 7
2 7 5 9 6 8 1 3 4
4 6 1 3 7 5 9 2 8
3 9 6 8 1 7 4 5 2
7 5 2 6 9 4 3 8 1
1 4 8 5 3 2 6 7 9
6 3 7 2 4 9 8 1 5
5 1 9 7 8 3 2 4 6
8 2 4 1 5 6 7 9 3

Sudoku

Oplossingen prijspuzzels 02-08-22

STANDAARD
4 2 1 3 6 5
3 5 6 1 2 4
2 4 3 6 5 1
1 6 5 2 4 3
5 1 2 4 3 6
6 3 4 5 1 2

Wedstrijdzweed 
WATERVAL

Elke weekdag in de krant • Altijd online op nieuwsblad.be

Gedateerd, te klein gekocht of ronduit versleten: wie af en toe winkelt, weet dat 
kledij zich na een tijdje opstapelt in een vergeten hoekje van de kleerkast. Tot de 
kast uitpuilt en je wel kledingstukken móét weggooien. Maar waar kan je ermee 
naartoe? En mogen versleten kledingstukken zomaar bij het restafval? 

Wat kan je doen met kledij die je niet meer draagt?
Een tweede leven voor je k leren

Lien Lammens

Waarom je in Frankrijk maar beter een fietshelm 
en fluohesje meeneemt tijdens het fietsen

ZOMERTIP 
IN DE APP

Er zijn heel wat ge-
specialiseerde platfor-
men voor kleding die 
nog draagbaar is: een 
groot bereik, zoekfunc-
ties, een geïntegreerd 
betaalplatform en 
printbare verzendbon-
nen. Het Litouwse Vin-
ted is met ruim 1 mil-
joen Belgische gebrui-
kers erg populair. Je 
maakt simpelweg en-

kele foto’s 
van je kle-
dingstuk en 

je omschrijft het arti-
kel. Kleef er nog een 
prijs op en het bieden 
kan beginnen. 

Maar ook op sociale 
media kan je je kleding 
aan de man brengen. 
Op Instagram kan je 
gemakkelijk filmpjes 
maken, foto’s uploaden 
en zelfs een grote kle-
dingverkoop aankondi-
gen zodat je volgers 
nieuwsgierig worden. 
Op Facebook kan je 
dan weer kleding ver-

kopen in besloten of 
openbare groepen, een 
eigen pagina aanma-
ken of gebruikmaken 
van de ‘marketplace’: 
een centrale plek om te 
kopen en te verkopen. 

Verder zijn er nog 
tweedehands.be, 
Markplaats en gespeci-
aliseerde websites, bij-
voorbeeld voor desig-
nerstukken of vintage-
kleding. Ook leuk: je 
kleding aanbieden op 
rommelmarkten. 

Tweedehands verkopen
Je kan je kleding 

ook doneren aan een 
kringloopwinkel in 
de buurt. Dat is gra-
tis: hoeveel stuks je 
ook binnenbrengt, je 
zal er geen geld of 
aankoopbon voor 
krijgen. Er is slechts 
één voorwaarde: de 
kleding moet nog in 
goede staat zijn. Als 
je twijfelt, stel je dan 
de vraag: zou een 
vriendin dit jurkje 
nog willen dragen? 

Je kan overigens 
niet alleen kledij 
schenken aan de 
kringloopwinkel, 
maar ook boeken, 
meubels, servies… 
Sommige kringloop-
winkels halen de 
spullen zelfs gratis 
bij je op. Je kan 
ook kleding done-
ren aan liefdadig-
heidsinstellin-
gen zoals 
 Poverello en 
Fedasil.

Kringloopwinkels
Het mag dan wat gek klinken, 

maar gedragen kledij kan je ook 
ruilen. Bij Swishing organiseren 
ze bijvoorbeeld evenementen 
waar fashionistas samenkomen 
om kleding te ruilen voor een 
‘nieuwe’ outfit. Houd er wel reke-
ning mee dat je eigen kleding in 

goede staat moet verkeren en 
ook fris moet ruiken. Je ei-
gen kledij zal beoordeeld 

worden aan de hand van 
een puntensysteem 

waarmee je dan kan 
gaan shoppen tijdens 

het evenement. 

Ruilen

Als je geen tijd hebt om 
langs te gaan bij de kring-
loopwinkel, kan je met je 
kleding ook terecht bij 
een van de kledingcontai-
ners. Maar dat zijn niet de 
enige containers die je te-
genkomt. Ook de vzw We-
reld Missie Hulp (rode 
containers) zamelt via de-
ze manier kleding in om 
door te verkopen of om te 

recycleren als grondstof 
voor nieuwe kleding. De 
groene containers van 
Hulpzorg willen eveneens 
kleding een tweede leven 
geven. 

En de spelregels zijn ver-
anderd: vroeger mocht er 
alleen draagbare kleding 
in de containers gedropt 
worden, maar nu staan ze 
ook open voor versleten 

textiel. 
Stop de 
propere kleding in een 
dichtgebonden zak en 
drop die in de container. 
Zet de zakken er in geen 
geval naast, dat is een 
vorm van sluikstorten. In 
de zak horen ook schoe-
nen (samengebonden als 
paar), handtassen, riemen 
en andere accessoires. 

Kledingcontainers
Kleding die 

niet meer 
draagbaar is, kan je 

altijd naar het contai-
nerpark brengen. Op 
de site van het recycla-
gepark staan ook vaak 
de kledingcontainers 
die je in het straat-
beeld ziet, geschikt 
voor zowel draagbare 
als versleten kledij. Om 

helemaal zeker te zijn: 
kijk op de sticker, vaak 
op het liftend gedeelte 
van de container, wat 
mag en wat niet. Nat 
textiel met olie of verf, 
of vervuild textiel, 
hoort bij restafval. Of 
dit gratis is, hangt af 
van recyclagepark tot 
recyclagepark en wat 
je nog meeneemt. 

Het mag 
dan wel 
verleide-
lijk zijn 
om oude 
kleding 
bij het restaf-
val te gooien: daar 
hoort het eigenlijk niet. 
Gebruik de kleding-
containers of ga naar 
het containerpark. 

Recyclage- of containerpark
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